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Slovo starosty 
Návrh změny č. 3 územního plánu obce Kouty

Vážení spoluobčané,
máme za sebou opakované veřejné projednání návrhu 
změny územního plánu č.3. Děkuji všem, kteří se zúčast-
nili a vyjádřili své názory.

Jelikož se tento návrh „táhne“ již třetím rokem a zce-
la pochopitelně se v tom někteří mohou ztrácet, dovolte 
mi níže shrnout fakta, které se tohoto návrhu změny týka-
jí a chronologicky poskládat všechny kroky od počátku 
až do současnosti.

1. 11. 6. 2021 zaslal na OÚ zastupitelům obce majitel 
pozemků v katastru naší obce pan Filipčík žádost o změ-
nu územního plánu v katastru obce Kouty.

2. 11. 6. 2021 bylo zastupitelstvo obce s tímto zámě-
rem seznámeno starostou obce Milanem Novákem.

3. 10. 9. 2021 proběhla beseda s občany o rozvo-
ji obce – změna územního plánu, dle předloženého 
záměru. Na této besedě občané, kteří byli přítomni se 
jednohlasně vyslovili pro zamítnutí výstavby na poli mezi 
hřištěm a hřbitovem. Tímto byl občany podpořen názor 
zastupitelů, kteří také na poli mezi hřištěm a hřbitovem 
zástavbu domů nechtěli.

4. 11. 11. 2021 OÚ Kouty obdrželo stanovisko k návr-
hu obsahu změny územního plánu (Krajský úřad Středo-
českého kraje, odbor životního prostředí a zemědělství) 
– „V navrhovaném území nebyly shledány významné 
střety zájmu nebo závažné problémy v oblasti ochrany 
životního zdraví a veřejného zdraví nebo významné vlivy 
koncepce na udržitelný rozvoj území. Příslušný úřad do-
spěl k závěru, že změnu koncepce není nutné posuzovat 
podle zákona 100/2001 sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí.“

5. 29. 12. 2021 zastupitelstvo obce Kouty (Novák, Ry-
bářová, Klubal, Bubanec, Szabová, Maličký, Pelichovský) 
rozhodlo na základě besedy s občany ze září 2021 a na 
základě stanoviska Krajského úřadu Středočeského kra-
je jednohlasně o:

a)  Uzavření příkazní smlouvy s Ing. Janem Šímou, oso-
bou splňující kvalifikační požadavky pro územně 
plánovací činnost, pro pořízení změny č. 3 územního 
plánu obce Kouty.

b)  Určení Ing. Heleny Rybářové, místostarostky obce 
Kouty, určenou zastupitelkou pro spolupráci s pořizo-
vatelem při pořizování změny územního plánu.

c)  Zastupitelstvo obce Kouty schvaluje – rozhodnutí 
o pořízení změny č. 3 územního plánu obce Kouty zkrá-
ceným postupem pořízení (rozhodnutí o pořízení změny 
podmiňuje úplnou úhradou nákladů spojených s jejím 
pořízením a zpracováním navrhovatelem změny). 

Rozhodnutí o obsahu změny č. 3 územního plánu obce 
Kouty: Prověření vymezení zastavitelných ploch dle roz-
sahu uvedených v žádosti o pořízení změny mimo ploch 

západně od silnice II/329 (to znamená mimo pozemků 
mezi hřištěm a hřbitovem), prověření vymezení páteřní 
komunikace východně od silnice II/329 s napojením do 
silnice II. třídy, prověření návrhu etapizace výstavby ve 
vazbě na prověření kapacit občanské vybavenosti, pro-
věření návrhu územní studie pro nově navrhované zasta-
vitelné plochy, stanovení podmínek prostorového uspo-
řádání pro nově navrhované zastavitelné plochy.

6. 29. 12. 2021 starosta Milan Novák podepsal Pří-
kazní smlouvu s Ing. Janem Šímou o zajištění územně 
plánovací činnosti při pořizování změny č. 3 územního 
plánu. Pan Šíma tím byl obcí Kouty pověřen, aby jejím 
jménem zajistil v rozsahu dle zákona o územním plánu 
a stavebním řádu plánovací činnosti spojené s pořízením 
změny č. 3 územního plánu obce Kouty.

7. 19. 10. 2022 bylo zvoleno nové zastupitelstvo obce 
Kouty a nový starosta (Pelichovský, Rybářová, Maličký, 
Nováková-Kovářová, Vlčková, Kelymanová, Novák).

8. 25. 1. 2023 zastupitelstvo obce Kouty schválilo 
návrh změny č. 3 územního plánu obce Kouty (proti No-
vák, Kelymanová. Vlčková nebyla přítomna) s novými 
plochami pro výstavbu rodinných domů, zpracovaný 
Ing. Janem Šímou s tím, že byly ponechány pozem-
ky pana Filipčíka a z návrhu byl odstraněn pozemek 
č. 417 za struhou, který je ve vlastnictví obce a navazuje 
na pozemky pana Filipčíka. Bude uspořádáno samostat-
né veřejné jednání za účasti autora změny.

9. 23. 2. 2023 byla zveřejněna veřejná vyhláška – ná-
vrh změny č. 3 ÚP a bylo oznámeno datum veřejného 
projednání změny č. 3 územního plánu obce Kouty.

10. 28. 3. 2023 se konalo veřejné projednání návrhu 
změny č. 3 ÚP

11. 29. 3. - 4. 4. 2023 - Obec obdržela v zákonné lhů-
tě námitky a připomínky k návrhu změny č. 3 územního 
plánu.

12. 30. 6. 2023 mělo zastupitelstvo rozhodnout o ná-
mitkách a připomínkách změny č. 3 územního plánu 
obce Kouty a následně rozhodnout o vydání, nevydání 
nebo vrácení k přepracování návrhu změny č. 3. územní-
ho plánu obce Kouty. K tomuto však z důvodu rezigna-
ce tří zastupitelů na svůj post nemohlo dojít a zasedání 
Zastupitelstva obce Kouty bylo ukončeno, jelikož klesl 
počet členů pod hranici pěti zastupitelů. 

13. 17. 7. 2023 složil slib člena zastupitelstva Michal 
Hažmuka (náhradník z volební kandidátky) a zastupitel-
stvo tím dále mohlo pokračovat ve své práci v počtu pěti 
zastupitelů.
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14. 17. 7. 2023 mělo zastupitelstvo rozhodnout o ná-
mitkách a připomínkách změny č. 3 územního plánu 
obce Kouty a následně rozhodnout o vydání, nevydání 
nebo vrácení k přepracování návrhu změny č. 3. územ-
ního plánu obce Kouty. Na základě obdrženého průzku-
mu od občanů Kout a majitelů nemovitostí v Koutech, 
ze kterého vyplývá, že občané obce ve velkém množ-
ství preferují výstavbu pouze v lokalitách „Na Šabatě“ 
a takzvaně „Za Bytovkou“ směrem k čističce odpadních 
vod, bylo starostou navrženo, aby se návrh vrátil zpět 
k novému projednání a to tak, že pozemek, který je za 
strouhou směrem k jižní části obce bude včetně páteřní 
komunikace z návrhu č. 3 územního plánu odstraněn. 
To také bylo všemi zastupiteli odsouhlaseno.

Výsledky průzkumu – bylo osloveno 169 osob

104 osob nesouhlasí s výstavbou tzv. za strouhou 
v jižní části obce

37 osob nesouhlasí s jakoukoliv výstavbou v obci

18 osob souhlasí s výstavbou a to včetně výstavby 
v jižní části obce za strouhou

10 osob se nevyjádřilo

Tento průzkum zajistili paní Vlčková, paní Kelymanová 
a pan Novák. Výsledek prezentovali s tím, že má vět-
šina dotázaných „problém“ s výstavbou v jižní čás-
ti obce za strouhou, ale s výstavbou „Na Šabatě“ 
a „Za Bytovkou“ souhlasí. 

15. 13. 12. 2023 byla na základě návrhu starosty Mar-
tina Pelichovského odsouhlasena změna v určeném 
zastupiteli pro změnu č. 3 územního plánu obce Kouty. 
Místo Ing. Heleny Rybářové se určeným zastupitelem 
pro spolupráci s pořizovatelem stává Michal Hažmuka. 

16. 18. 1. 2024 proběhlo opakované veřejné projedná-
ní návrhu změny č. 3 územního plánu obce Kouty, kte-
ré se týkalo vypuštění páteřní komunikace a pozemku 
v jižní části obce 

17. 19. 1. 2024 začala zákonná lhůta pro podání námi-
tek a připomínek k návrhu změny č. 3 územního plánu 
obce Kouty, které se týkají vypuštění původních pozem-
ků za strouhou. Tato lhůta končila 25.1. včetně. Během 
těchto dnů mohli občané a majitelé nemovitostí k návrhu 
změny č. 3 územního plánu obce Kouty, resp. k částem 
změny změněné od veřejného projednání konaného dne 
28.3.2023, uplatnit námitky a připomínky.

Jaké kroky budou následovat dále?
 

1. Po uběhnutí zákonné lhůty pro podávání námitek 
a připomínek budou obdržené námitky a připomínky vy-
hodnoceny pořizovatelem a určeným zastupitelem (tím 
je Michal Hažmuka). Návrh rozhodnutí o námitkách a vy-
hodnocení připomínek bude rozesláno dotčeným orgá-
nům, aby k tomuto uplatnily svá stanoviska. Ze zákona 
mají dotčené orgány k uplatnění stanovisek 30 dnů.

2. Po uběhnutí uvedené 30 denní lhůty pořizovatel ve 
spolupráci s určeným zastupitelem vyhodnotí obdržená 

stanoviska a případně upraví návrh rozhodnutí o námit-
kách a vyhodnocení připomínek.

3. Následně bude Zastupitelstvo obce Kouty roz-
hodovat o námitkách uplatněných v rámci veřejného 
projednání a opakovaného veřejného projednání, bude 
informováno o vyhodnocení připomínek uplatněných 
k návrhu v rámci veřejného projednání a opakovaného 
veřejného projednání a dále bude rozhodovat o vydá-
ní změny. Zastupitelstvo obce může změnu územního 
plánu vydat, nevydat nebo vrátit k novému projednání 
se svými pokyny pro úpravu změny č. 3.

4. Před vydáním změny územního plánu bude zajiš-
těno podepsání smlouvy s investorem, ve které bude 
zajištěn rozsah plnění investora vůči obci.

Jaké kroky budou následovat po vydání změny?

1. Pořízení územní studie. S ohledem na skutečnost, 
kdy pořízení územní studie bude jako v případě změny 
územního plánu zajištěno obecním úřadem, bude nad 
rámec stavebního zákona zajištěno projednání návrhu 
územní studie s veřejností a zastupitelstvem. Nehrozí, 
že bude do evidence územně plánovací činnosti zapsá-
na územní studie, se kterou by nesouhlasila obec Kouty.

2. Územní studie bude řešit zejména detailní parcelaci 
území, stavební čáry – umístění staveb na pozemcích, 
řešení veřejných prostranství včetně profilů komunika-
cí, umístění páteřní komunikace, napojení na dopravní 
a technickou infrastrukturu budoucích staveb, architek-
tonická pravidla pro podobu budoucích staveb rodin-
ných domů.

3. V případě odsouhlasení podoby územní studie 
bude tato zapsána do evidence územně plánovací čin-
ností, čímž se územní studie stane neopominutelným 
podkladem pro rozhodování v území. 

4. Po zapsání územní studie do evidence územně 
plánovací činností může investor přistoupit k vypraco-
vání potřebných dokumentací pro územní a stavební 
řízení včetně dělení a scelování pozemků. I v procesu 
povolování staveb (rodinných domů, dopravní a tech-
nické infrastruktury) bude obec Kouty účastníkem řízení, 
ve kterém může podávat své námitky, případně se proti 
rozhodnutí stavebního úřadu odvolávat. 

5. Investor bude s ohledem na nastavené podmínky 
muset vždy na své náklady zajistit vybudování potřeb-
ných komunikací, napojení na sítě technické infrastruk-
tury včetně zajištění potřebné intenzifikace ČOV. Taktéž 
v rámci plnění podmínek uhradí obci Kouty 200,- Kč 
za m2 z ploch na stavební parcely 

Věřím, že jsem vše srozumitelně popsal.  
                                                                                                                          

Martin Pelichovský, starosta obce
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10. 1. – Základní škola pro naše děti. Město Poděbrady vydalo Obecně závaznou vyhlášku o vytvoření škol-
ského obvodu základní školy pro naše děti. Tím je městem Poděbrady určena Základní škola T. G. Masaryka, 
Poděbrady, Školní 556, zřízená městem Poděbrady.

16. 1. – Besedy na téma likvidace odpadů se celkem účastnilo pouze deset občanů obce. Hovořilo se o možnos-
tech snížení odpadů v obci. Více o hospodaření s odpady v obci se dozvíte na straně 7.

18. 1. – Opakované veřejné projednání návrhu změny č.3 územního plánu. Byl představen návrh změny, pro-
běhla diskuze a byly pokládány a zodpovězeny dotazy občanů. Nadále platí, pokud máte k tomuto jakékoliv další 
dotazy, oslovte přímo oprávněnou osobu pořizovatele Ing. Jana Šímu na email: sima@studiomap.cz

21. 1. – Kulaté narozeniny měla v tento den dlouholetá členka zastupitelstva a místostarostka obce Ing. Helena Ry-
bářová. Ke gratulantům se připojili s darem a květinou také starosta, ostatní členové zastupitelstva a zaměstnanci OÚ. 

24. 2. – se uskuteční Společný ples obcí Kouty, Úmyslovice, Netřebice a Senice. Tento ples se bude odehrávat 
v úmyslovické sokolovně. Prodej vstupenek byl zahájen ve středu 17. ledna za cenu 250,- Kč na Obecním úřadu. 
O tom, jak se ples vydařil vás budeme informovat v příštím čísle.

2. 3. – Setkání dříve narozených, moudrých Kouťáků. Všechny občany starší 60 ti let zveme do Kouteckého klu-
bu, kde na vás čeká společný oběd, káva se zákusky, alko i nealko nápoje. Uvidíte film z Kout, se starostou si povíte 
o současných i budoucích plánech, také obdržíte pamětní dar a samozřejmě se vám bude věnovat Viktor Sodoma. 
Ten bude zpívat své hity a rád si s vámi popovídá a popřípadě i vyfotí.

Informace z obce

Rejstřík místních služeb
Rádi bychom pro vás připravili rejstřík služeb, 

které jsou v naší obci k dispozici. Proto chceme ape-
lovat na všechny živnostníky, kteří chtějí být v tom-
to seznamu uvedeni, aby nás kontaktovali na emailu 
starosta@obec-kouty.cz a uvedli „název firmy“ + „obor 
činnosti“ + „adresa“ + „telefon“.

Tato propagace místních firem bude bezplatná 
a rejstřík s místními službami (například kadeřnictví, 
truhlářství, servis motorových vozidel, stavební firma, 
klempířství, pojišťovnictví atd..) bude v případě zájmu 
zveřejněn v příštím vydání Kouteckého plátku a také 
na našich webových stránkách www.obec-kouty.cz

Kalendář svozů odpadů/oprava
V lednovém čísle Kouteckého plátku byly zveřejněny 

neúplné informace v kalendáři svozu odpadů. Děkujeme 
panu Milanovi Novákovi za upozornění a za tuto tisko-
vou chybu se omlouváme. V příloze tohoto čísla již máte 
vložený kalendář bez chyby. Kalendář svozu odpadů 
bez chyby naleznete též na webových stránkách naší 
obce www.obec-kouty.cz a také ve stolním kalendáři 
pro rok 2024, který jste obdrželi koncem listopadu 2023.

Pozvánka na vodácký zájezd
Koutecká lípa, z. s. by Vás ráda pozvala na vodácký 

zájezd na Lužnici. Zveme všechny občany (děti vítání), 
kteří mají rádi vodu, stan a dobrou náladu. Předpoklá-
daný termín bude od 3. 8. - 10. 8. 2024. Bližší informace 
na webových stránkách spolku www.kouteckalipa.cz.
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Rok 1988 – V roce 1981 došlo ke sloučení Místních 
národních výborů obcí Kouty, Netřebice a Úmyslovice. 
Sídlem sloučeného národního výboru se stala obec 
Úmyslovice.

Z rozhodnutí rady MNV je nadále prováděn zápis 
do kroniky obce Úmyslovice až do roku 1988, kdy byla 
tato kniha dopsána. Pokračování zápisu za rok 1988 
je proto prováděno do této pamětní knihy, která bude na-
dále používána jako kronika sloučených obcí. 

Nedostatečně bylo zajištěno zásobování obyvatelstva 
obce Úmyslovice potravinami. V srpnu přerušili svou 
činnost v místní samoobslužné prodejně Jednoty man-
želé Markovi z Kout. Jednota Nymburk za ně nesehna-
la náhradu. Prodej základních potravin, chleba, pečiva, 
mléka, uzenin, droždí, másla a sýrů zajišťovala vedoucí 
pohostinství paní Kolářová v hygienicky nevyhovujícím 
prostředí od 6:30 hodin do 8 hodin, kdy se před hospo-
dou tvořila dlouhá fronta čekajících žen. V odpoledních 
hodinách nakupovaly ženy v pojízdné prodejně paní 
Chalupové. Tato situace trvala pět týdnů. Samoobsluha 
byla obsazena instruktorem Jednoty panem Procházkou 
a jeho dcerou.

Dobře pracují členky Českého červeného kříže v Kou-
tech. Svoje poslání vidí v pomoci starým a nemocným 

spoluobčanům. Formou sousedské výpomoci nahrazují 
pečovatelskou službu. Paní Fejfarová vypomáhá osamě-
lé paní Čmugrové, paní Eliášové a paní Málkové. Svo-
ji schopnost prokázala paní Severová, která poskytla 
první pomoc v bezvědomí paní Pekárkové. Za svoji čin-
nost bohatou i na úseku zlepšování životního prostředí, 
obdržela organizace čestné uznání od ONV v Nymburce.

Myslivecké sdružení Jeřábník zaznamenalo změny 
ve vedení výboru. Předsedou se stal Bohumil Boura 
z Činěvse a jednatelem Josef Červinka z Netřebic. Čle-
nové této organizace pokračovali v budování odchovní-
ho zařízení bažantů na Ostrově, kam nakoupili 1 100 ks 
kuřat. Po rozdělení dle pohlaví část slepiček prodali 
a v odchovně ponechali 700 ks převážně kohoutků. 
Do revíru vypustili 652 kusů. Ve výkazu ulovené zvěře je 
uvedeno: bažantů 641 kusů, zajíců 284 kusů, srnčí zvěře 
4 kusů, kachen 24 ks a škodné 94 kusů.

Fotbalový oddíl Sokola Netřebice, jako jediný po-
kračoval v okresní soutěži s obtížemi pramenícími 
z nedostatku místních hráčů. Celou činnost obětavě řídí 
Jaroslav Foukal.

Podle kroniky zpracoval Martin Pelichovský

Koutecká kronika – díl dvanáctý
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Ahoj Alenko, co jsi dnes dělala?
Dojela jsem na nákup, vyhrabala dvůr od sněhu a šla 

na krásnou procházku s Irčou po polních cestách. Pak 
jsme si spolu daly kávičku a nějakou tu dobrůtku.

Alčo, jak dlouho žiješ v Koutech?
Narodila jsem se tu, bydlela do svých devatenácti let. 

Pak jsem se provdala do Prahy a tam jsem žila 39 let, 
no a na důchod jsem se vrátila do svého rodného domu. 
Trošku jsem si ho zrekonstruovala, aby se mi v něm pří-
jemně bydlelo. Rekonstrukce proběhla za pomoci mých 
dětí a teď si tu spokojeně žiji.

A uvažovala jsi někdy o návratu 
do Prahy? 

Kdepak. Maximálně na návštěvu u dětí.

Kolik máš dětí a vnoučat?
Mám tři děti, pět vnoučat a tři pravnoučata. A jak 

to tak bývá, je vždy veselo, když za mnou přijedou. 
Ty chvíle opravdu moc miluji.

Kolik máš sourozenců?
Jednu sestru, která bydlí celý svůj život v Koutech.

Prozraď pro ty, co nevědí. Kdo je tvá 
sestra?

Hana Vančurová

Jsi členkou spolku Panenky z Kout, 
jak si to užíváš?

Velmi. Ušila jsem pro nás kroje, baví mě péct cuk-
roví a koláče. Ráda se zúčastňuji místních akcí, které 
se musí každému líbit a samozřejmě si také ráda popo-
vídám s kamarádkami, se kterými vždy najdeme téma, 
které podrobně probereme.

Už jsi byla letošní zimu na běžkách?
Byla jsem před Vánocemi, jak napadlo hodně sněhu 

na našich polních cestách. To mám moc ráda. A teď 
v neděli jedu na hory s dcerou Luckou, jejím manže-
lem Ondrou a vnoučkem Vojtíškem. Moc se na to těším 
a doufám, že se vrátím s oběma nohama.

Jaký je tvůj běžný den a co děláš ráda?
Denně chodím na procházku. Ta prostě musí být 

za každého počasí. Udržuji zahradu, která není malá. 
Ráda čtu knížky, luštím křížovky a mám malinkatou neřest 
a tou je káva a nějaká ta dobrůtka k ní. Také moc ráda 
šiji. 

Alčo, ty můžeš posoudit, jakou promě-
nou za ta léta prochází naše vesnička. 
Vidíš ty proměny pozitivně?

Ano, samozřejmě. Vnímám proměnu Kout pozitivně. 
Líbí se mi i nové výstavby za hřištěm a u Šabaty. Stojí 
tam hezké domy, do kterých se nastěhovali mladí lidé. 
Těším se na další výstavbu, kterou obec plánuje a pod-
poruji ji. 

Proč?
Protože stárneme. Vidím to a musíme si to přiznat. 

Nesouhlasím s názorem, že se do nové výstavby na-
stěhují staří. Podívej se na výstavbu za hřištěm, tam 
se nastěhovali jen samí mladí a to také platí o výstavbě 
na Šabatě. Věřím, že do plánované výstavby se budou 
stěhovat zase jen mladí. Jen škoda, že neprošla původ-
ní verze návrhu. To se mi líbilo více.

Které místo v Koutech se ti nejvíce 
líbí?

Když vyjedu na kopeček ke hřbitovu a podívám 
se na naší vesničku, tak to je moc krásný pohled. Vždy 
se mi sevře srdíčko. A tak tomu bylo i v dobách, kdy 
jsem bydlela v Praze a do Kout jezdila za rodiči.

Alenko, děkuji ti za tvůj čas, který jsi mi věnovala 
na povídání si s tebou a přeji ti hezký zbytek dne. Užij 
si krásně týden na horách a vrať se nám v pořádku.

S Alenou Novákovou si povídal 
Martin Pelichovský

Rozhovor 
s Alenou Novákovou
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V úterý 16. ledna se konala beseda, která byla za-
měřena na odpadové hospodářství naší obce. Na té 
se hovořilo mimo jiného o možnostech snížení odpadů  
v naší obci a snížení finanční zátěže občanů a obce. 

Zákon o odpadech ukládá povinnost obci přebrat 
veškerý komunální odpad vznikající na jejím území při 
činnosti nepodnikajících fyzických osob. Určit místa 
pro oddělené soustřeďování komunálního odpadu, 
alespoň NO, papíru, plastu, skla, kovů, biologických 
odpadů, jedlých olejů a tuků a od 1. 1. 2025 také tex-
tilu. Obec  je nadále povinna splnit cíle pro odděleně 
soustřeďované recyklovatelné složky komunálního od-
padu a to tak, že od roku 2025 do roku 2029 musí být 
60% z celkového odpadu každoročně recyklovatelný. 
Od roku 2030 do roku 2034 pak každoročně 65% z cel-
kového množství  a od roku 2035 musí být ročně 70% 
komunálního odpadu recyklovatelný. Pro splnění výše 
uvedeného nastaví obec obecní systém odpadového 
hospodářství – systém může stanovit obecně závaz-
nou vyhláškou.

Z debaty vyplynulo, že snížení bychom mohli docí-
lit tzv. čipováním nádob na směsný komunální odpad, 
kdy každý z nás zaplatí za hmotnost svého skutečné-
ho odpadu. Paušální částka by se tímto zrušila. Je to 
motivující systém, který může v naší obci fungovat. 

Vše musíme společně promyslet, než se pro změnu 
rozhodneme. Každopádně musíme „něco“ vymyslet, 
protože jsme nuceni ze zákona produkci komunálních 
odpadů na obyvatele každoročně snižovat. V letošním 
roce musíme docílit množství odpadů na jednoho oby-
vatele 170 kg. V roce 2023 jsme přitom docílili hmot-
nosti 210 kg na jednoho obyvatele a mělo být 180 kg. 
O 30 kg na obyvatele jsme tedy daný limit překročili. 
V roce 2029 již musíme docílit hmotnosti komunální-
ho odpadu na osobu 120 kg za rok. Ještě je potřeba 
si uvědomit, že za překročení povolené hmotnosti 
je obec povinna uhradit finanční sankce.

A jak nás komunální odpad zatížil  v roce 
2023 finančně?

Na poplatcích od obyvatel a dalších poplatníků jsme 
vybrali 302 742,- Kč. Z Ekokomu (příspěvek za třídě-
ný odpad) jsme obdrželi 121 796,80 Kč. Obec musela 
doplatit částku 248 561,95 Kč. Když spočítáme, kolik 
v roce 2023 měl každý z nás zaplatit za likvidaci od-
padů, došli jsme k částce 1 547,- Kč. V naší obci jsme 
v roce 2023 vyprodukovali celkem 66,53 tun komunál-
ního odpadu, místo povolených 56,88 tun.

Martin Pelichovský a Bohdana Nollová

Odpadové hospodářství 
v naší obci

Odpad Hmotnost (t)
Využitelný 
odpad  (t)

% využitelný 
odpad

Směsný komunální odpad 62,53

Objemný odpad 4

Papír 7,55 7,55 5%

Plasty 9,98 9,98 7%

Sklo 4,03 4,03 3%

Nápojové kartony 0,31 0,31 0%

Bioodpad 51,36 51,36 35%

Nebezpečné odpady 1,23

Azbest 3,98

Celkem 144,97 73,23 51%



Číslo 2/2024, ročník 2., Koutecký plátek, měsíční zpravodaj obce Kouty. Vydává OÚ Kouty. Náklad: 150 ks. 
Přidělené evidenční číslo: MKČRE24413. Redakce: Zastupitelstvo obce Kouty, Email: starosta@obec-kouty.cz, 
Grafická úprava: The Xxl, Daniel Knebl. Foto z archivu redakce, není-li uvedeno jinak. Tisk: První dobrá, s.r.o., Poděbrady. 
Vychází vždy k 28. dni v měsíci.
Termín uzávěrky příštího čísla je 25. 2. 2024.

Chybí Vám nějaká rubrika? 
Vaše podněty, náměty a připomínky nám sdělte osobně nebo na email starosta@obec-kouty.cz


